
Príhovor po uskutočnení Výročnej členskej schôdze Klubu vojenských veteránov 
Trenčín 

 
Vážení členovia klubu, 

dňa 28. februára 2024 sme uskutočnili  v priestoroch divadelnej sály Posádkového 
klubu Trenčín Výročnú členskú schôdzu KVV Trenčín. Jej prípravu a uskutočnenie 
zabezpečovala rada klubu.  

Už od novembra 2023 je známe, že prezident Zväzu vojakov SR Gabriel Merňák 
a ďalší členovia prezídia ZV sa funkcie vzdali. Štatutár ZV a Zväzová rada rozhodla, 
že pri takomto stave je jednou z možnosti nastolenia stavu v zmysle Stanov ZV SR 
zvolanie Mimoriadneho snemu ZV SR. Vzniknutá pracovná skupina na svojom 
zasadaní navrhla jednobodový program, v ktorom sa má zvoliť prezident. Termín 
mimoriadneho snemu bol stanovený na 14. marca 2024. 

To všetko sa dialo počas prípravy našej výročnej členskej schôdze. Je iba 
samozrejmosťou, že v rade sme analyzovali príčiny daného stavu. Vrátili sme sa 
k našim návrhom pred snemom v roku 2022, medzi ktorými bol aj návrh na 
odstránenie, z nášho pohľadu, dvojitého riadenia zväzu. Konštatovali sme, že práve 
to je základnou príčinou skutočnosti, že za ostatných sedem rokov ideme voliť už 
tretieho prezidenta ZV SR. Pritom jeden mandát prezidenta v zmysle stanov má trvať 
štyri roky. V rade sme sa dohodli, že predsedom klubov ponúkneme na 
pripomienkovanie nové stanovy, avšak boli sme neúspešní.  Reakcia komisie na 
prípravu mimoriadneho snemu bola taká, že do programu zapracovala bod v znení: 
PROLONGÁCIA  DOKUMENTOV ZV SR. 

Zatiaľ nevieme dôvod zaradenia tohto bodu do programu mimoriadneho snemu. 
Vieme však, že nikto z členov rady nespochybňuje a ani neproklamuje neplatnosť 
súčasných dokumentov ZV SR. S čím členovia rady nesúhlasia,  je obsah niektorých 
článkov stanov, o ktorých ste boli viackrát informovaní. Na základe výsledkov o 
možnosti prípravy či skôr s nesúhlasom predsedov klubov s novými stanovami, sme 
pripravili a členskej schôdzi v uznesení predložili návrh na revidovanie článkov 
stanov komisiou z odborníkov pre legislatívu. Novozvoleného prezidenta ZV SR 
chceme týmto zaviazať k naplneniu jednej z úloh z riadneho snemu, a síce,  
zaoberať sa požiadavkami KVV Trenčín. Áno, pri prezentácii sme urobili chybu, za čo 
sa ospravedlňujem všetkým prítomným členom klubu. Nemôžem sa však stotožniť 
s reakciou na túto prezentáciu návrhu na uznesenie niektorými členmi klubu. Výkriky, 
že s tým nesúhlasím, podozrievanie z vydierania a ďalšie, z môjho pohľadu 
dehonestujúce vyjadrenia na adresu členov rady, považujem za  neúctu k ich práci. 
Emocionálne výkriky vyvolali chaos i odchod prítomných ešte z neukončenej 
schôdze. 

Existuje  predsa rokovací poriadok, na základe ktorého sa mohol každý prítomný 
po odovzdaní mu slova slobodne vyjadriť v prospech alebo neprospech 
predloženého riešenia a predložiť svoj návrh na doladenie uznesenia. 

Rada ani členská schôdza nikoho nechcela vydierať ani dávať ultimáta.  

Do uznesenia z našej výročnej členskej schôdze sme chceli mandát, aby  
v prípade nesúhlasu delegátov mimoriadneho snemu so zapracovaním nižšie 
uvedených požiadaviek klubu, sme mohli pristúpiť k príprave osamostatnenia sa 
nášho klubu. K tomu sa členovia klubu mali vyjadriť: súhlasím alebo nesúhlasím 
a väčšina by rozhodla. Týmto sme chceli predísť členskej schôdzi k rozhodnutiu 
pokračovať vo ZV SR alebo osamostatniť sa. 
Teda, koho a čím rada chcela vydierať? V čom vidíte vydieranie? 
 
 



To, čo chceme na mimoriadnom sneme prezentovať je: 
 
- požiadavka na vysvetlenie dôvodov na potvrdzovanie platnosti súčasných 
dokumentov ZV Sr. V prípade nedostatočne zrozumiteľného vysvetlenia budeme 
žiadať a vypustenie daného bodu z rokovania mimoriadneho snemu. 
Ak sa tak nestane, hlasovania sa zdržíme. 
 
V ďalšom chceme:  
- uznesením z mimoriadneho snemu zaviazať prezidenta ZV SR k vytvoreniu 
odbornej komisie na revidovanie v súčasnej dobe platných stanov zväzu, 
- na základe záverov nestrannej odbornej komisie ponechať stanovy v súčasnom 
stave alebo vykonať úpravu existujúcich stanov doplnkom k stanovám, prípadne 
spracovať nové stanovy, 
- prezidentovi v uznesení chceme odporúčať, aby do prezídia ZV SR si vybral členov 
aj zo skúsených členov zväzovej rady.  
 
Ak delegáti mimoriadneho snemu nebudú so zapracovaním uvedených bodov do 
uznesenia mimoriadneho snemu súhlasiť, delegáti nášho klubu budú hlasovať proti 
takému uzneseniu. 
 
Aj naďalej som presvedčený, že máme vzdelaných a životom poučených 
inteligentných členov klubu. To, čo sa stalo na ostatnej členskej schôdzi s malým 
pričinením spôsobu prezentácie uznesenia, je však neprípustné a na zamyslenia sa 
každého z nás.   
 
 
Trenčín 10. 3. 2024           Rada  KVV Trenčín 
 
 


